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[Indonrigsministaren. ] 
ligere antal personer, hvis ansøgninger bliver 
færdigekspederet, medens lovforslaget er til 
behandling i tinget. 

I øvrigt kan jeg oplyse, at der ved de to 
tidligere i dette folketingsår gennemførte 
love om indfødsrets meddelelse er meddelt 
indfødsret til i alt 582 personer, og at der 
ved de i folketingsåret 1966-67 gennemførte 
love blev meddelt indfødsret til i alt 1.015 
personer. 

Med disse ord skal jeg anbefale lovfor- 
slaget til det høje folketings velvillige be- 
handling. 

Endelig har jeg den ære for det høj e folke- 
ting at fremsætte forslag til lov om vandfor- 
syning. 

Forslaget er identisk med det forslag, som 
min forgænger fremsatte i folketinget den 
7. december 1967, men som derefter bort- 
faldt på grund af valget uden at komme til 
1. behandling. Jeg anser det for betydnings- 
fuldt, at folketinget nu får lejlighed til at 
arbejde videre med forslaget. 

Idet jeg i øvrigt henviser til de bemærk- 
ninger, som min forgænger i sin fremsættelse 
knyttede til lovforslaget, og til de bemærk- 
ninger, der ledsager det, skal jeg anbefale 
lovforslaget til velvillig behandling i det 
høje ting. 

Landbrugsministeren (Peter Larsen): Jeg 
skal herved have den ære for det høje folke- 
ting at fremsætte forslag til lov om ændring 
af vandløbsloven. 

Forslaget er identisk med det forslag, som 
min forgænger fremsatte i folketinget den 
8. december 1967, men som derefter bort- 
faldt på grund af valget uden at komme til 
1. behandling. 

Som det fremgår af min forgængers frem- 
sættelse (folketingets forhandlinger 1967-68, 
1. samling, spalte 2161 ff.), vedrører for- 
slaget navnlig 1) en udbygning af reglerne 
om vandløbsretternes virksomhed til be- 
skyttelse af vandløb og havet mod for- 
urening med spildevand, 2) om kontrol 
med spildevandsanlægs drift og vedlige- 
holdelse, 3) om fremskyndelse af spilde- 
vandssagers behandling og 4) om finansie- 
ringen af spildevandsanlæg og rensnings- 
anlæg. Forslaget, er udformet på grundlag af 
spildevandskommissionens betænkning og 

indeholder forslag til bestemmelser om tek- 
niske forhold og om opbygning af en orga- 
nisation til kontrol med forureningskilder, 
som skader vore vandområder. 

Da det vil tage nogen tid at opbygge 
organisationen i tilknytning til amtsrådenes 
øvrige forvaltning af vandløbene, anser jeg 
det for betydningsfuldt, at folketinget nu 
får lejlighed til at arbejde videre med for- 
slaget. 

Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærk- 
ninger, som min forgænger i sin fremsættelse 
knyttede til lovforslaget, særlig spalte 2162 
-2167 om vandforureningsspørgsmåls be- 
handling i internationale organisationer som 
ECE og Europarådet. 

Ved lovforslaget er der endvidere taget 
hensyn til spildevandskommissionens un- 
dersøgelser, betænkningen 홢Vand", der er 
afgivet i 1963 af et udvalg nedsat af Aka- 
demiet for de tekniske Videnskaber, samt 
en betænkning offentliggjort 1967 af et ud- 
valg nedsat af Dansk Ingeniørforening, jfr. 
spalte 2168-2169. 

Endelig skal jeg henlede opmærksom- 
heden på, at der ved lovforslagets udform- 
ning er taget hensyn til, at de særlige vand- 
løbsmyndigheder skal orientere og sam- 
arbejde med myndigheder på en række 
andre områder, for hvilke forureningsspørgs- 
mål er af betydning, såsom vandforsynings-, 
frednings-, fiskeri-, sundheds- og bygnings- 
myndigheder. 

Med hensyn til ikrafttrædelsestidspunktet 
forbeholder jeg mig at stille ændringsforslag, 
da det må forudses, at der skal bruges en 
del tid til udformning af de ved lovens 
ikrafttrædelse nødvendige administrative 
forskrifter for bl. a. tilsynets virksomhed og 
vandløbsretternes sagsbehandling m. v. 

Med disse bemærkninger tillader jeg mig 
at anbefale lovforslaget til det høje tings 
velvillige behandling. 

Jeg skal dernæst have den ære for det 
høje ting at fremsætte forslag til lov om æn- 
dring af lov om landvæsensrétter, som knytter 
sig til forslaget vedrørende vandløbsloven 
og imødekommer nogle forslag fra spilde- 
vandskommissionen. 

Forslaget er identisk med det forslag, som 
min forgænger fremsatte i folketinget den 
8. december 1967, men som derefter bort- 


